
 

 

 

 

Motion till Härryda kommunfullmäktige – 2025-01-23 

 

Lägg ner den tilltänkta internationella staden i skogen söder om Landvetter tätort 

Den av den rödgrön minoriteten och alliansen planerade internationella staden söder om 

Landvetter, Landvetter Södra, syftar till att bygga bostäder för långsiktigt 25 000–40 000 nya 

invånare. För att uppnå detta har ett bolag, Landvetter Södra Utveckling AB, bildats. Bolaget har 

i sin tur ingått ett konsortium med privata aktörer; Wallenstam, Nordr, Riksbyggen, Skanska och 

GBJ Bygg. 

Bolaget kostar kommunen cirka 4 miljoner kronor årligen och har därtill hittills krävt 

hundratals miljoner i riskkapital för investeringar, markinköp, framtagning av detaljplaner och 

andra projekt. Kostnaderna kommer att fortsätta skena – och i sista änden drabba kommunen 

och de som man tror vill bo där – om vi inte drar i handbromsen nu. 

Kommunen har som primär uppgift att värna sina invånares intressen och använda sina 

resurser på ett ansvarsfullt sätt. Att kommunen, med skattebetalarnas pengar som garanti, 

driver ett gigantiskt byggprojekt för tiotusentals nya bostäder, som inte ytterst gagnar de 

befintliga invånarna eller ens kan komma att kunna säljas i framtiden, är enligt oss en oansvarig 

hantering av kommunens resurser – då även med tanke på den minskande befolkningsökningen. 

Det finns även stora frågetecken kring infrastruktur. De rödgröna och alliansen hoppas genom 

en ny järnvägsdragning som är tilltänkt från Göteborg till Borås få till pendlingsmöjligheter till 

den ”stad” som annars kommer att ses som en isolerad enklav i skogen söder om Landvetter och 

då inte ens med några planer idag för hur den skall kunna anslutas till övriga samhället. 

Andra osäkerhetsfaktorer finns också: det är till exempel tveksamt om elförsörjningen räcker till 

då det bl.a. avses byggas en batterifabrik i Göteborg som kommer sluka mängder med el. För 

övrigt går ju idag en högspänningskraftledning rakt igenom det tilltänkta området och medför 

ingen trevlig utsikt. 

Sist men inte minst hotar skövling, sprängningar och annan exploatering av området att förstöra 

natur och invånarnas välmående. 

Med anledning av ovanstående yrkar Sverigedemokraterna: 

- att kommunfullmäktige beslutar att omedelbart avbryta planerna för byggandet av 

Landvetter Södra och avvecklar Landvetter Södra Utvecklings AB, 

- att kommunen istället prioriterar förbättringsprojekt för befintliga tätbebyggda 

områden och andra områden som kan förtätas utan krav på tillkommande omfattande 

infrastruktur och där utveckling således kan ske utan samma negativa påverkan på 

boende, natur och miljö. 

För Sverigedemokraterna i Härryda 

Johannes Backlund  


